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اكرانمحدود»جنگجهانیسوم«
باروزی42بیننده

مدیر پردیس س��ینمایی مگامال ضمن اشاره به رفع 
مشکل فنی به وجود آمده برای اکران محدود فیلم »جنگ 
جهانی سوم« در این سینما، از امکان میزبانی ۴۲ مخاطب 

در هر روز برای تماشای این فیلم خبر داد. 
به گزارش »وطن امروز«، محمد قنبری، مدیر پردیس 
س��ینمایی مگامال به  عنوان تنها سینمایی که با مصوبه 
شورای صنفی اکران قرار است به مدت یک هفته میزبان 
اکران محدود فیلم س��ینمایی »جنگ جهانی سوم« به 
کارگردانی هومن سیدی باشد، درباره ابهامات و مشکلات 
به وج��ود آم��ده در ۲ روز ابتدایی اکران این فیلم به مهر 
گفت: طبق قرارداد، ما از روز پنجش��نبه ۱۴ مهرماه باید 
فیلم را اکران می کردیم و حتی سانس بندی هم برای آن 
انجام داده بودیم. تعدادی بلیت هم برای اکران فروختیم 
اما نسخه ارسالی فیلم دچار ایراد فنی شد و موفق به اکران 

فیلم در موعد مقرر نشدیم. 
وی ادامه داد: روز ش��نبه ۱۶ مهرماه بالاخره مشکل 
فنی فیلم برطرف ش��د و نسخه ای از آن برای اکران به 
دس��ت ما رس��ید. از همان روز هم اکران فیلم را برای 
علاقه مندانی که در روزهای پنجشنبه و جمعه اقدام به 
تهیه بلیت کرده بودند، در دستور کار قرار دادیم. ما در 
حال حاضر در هر روز تنها ۴۲ ظرفیت برای اکران این 
فیلم داریم و به همین دلیل شاهد علاقه مندانی هستیم 
که برای تهیه بلیت حضوری به سینما مراجعه می کنند 
اما به دلیل ظرفیت محدود سالن نتوانستند به تماشای 

فیلم بنشینند. 

خوانندهقطعهجامجهانیرا
ارشادتعیینمیكند

رئیس دپارتمان مسؤولیت اجتماعی و بازی جوانمردانه 
فدراسیون فوتبال از برون سپاری فعالیت های هنری تیم  
ملی فوتبال در جام جهانی بویژه در زمینه انتخاب قطعه 

تیم ملی، به بخش های تخصصی خبر داد. 
به گزارش »وطن امروز«، احس��ان محم��دی درباره 
فعالیت های هنری مربوط به تیم  ملی فوتبال در جهانی 
ب��ه مهر گفت: با توجه به حساس��یت هایی که در حوزه 
انتخاب خواننده رس��می سرود یا تک آهنگ رسمی تیم  
ملی فوتبال کشورمان در جام جهانی وجود دارد، تاکنون 
جلسات متعددی را برگزار کرده ایم، البته با توجه به اینکه 
اخذ مجوز مربوط به مرحله تولید و پخش آثار موسیقایی 
و نماهنگ در کشور بر عهده دفتر موسیقی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی است، بنابراین با توافقاتی که در این زمینه 
انجام شده و در راستانی برون سپاری، انتخاب خواننده و 
محتوای موسیقایی تیم فوتبال در جام جهانی به وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی واگذار شده است. 
وی در ای��ن ب��اره اضافه ک��رد: بر اس��اس تازه ترین 
برنامه ریزی ها، نامه نگاری ها در این زمینه با مدیریت دفتر 
موس��یقی وزارت فرهنگ انجام ش��ده و بنا بر این است 
ک��ه در این زمینه کارگروهی با حضور نمایندگان وزارت 
فرهنگ و مجموعه های مرتبط با این موضوع تش��کیل 
شود و نتایج حاصل از جلسات برگزار شده به فدراسیون 
فوتبال اعلام شود تا بتوانیم بر اساس این فرآیند نسبت 
به انتخاب خواننده رس��می قطعه تی��م  ملی فوتبال در 

جام جهانی اقدام کنیم. 

شعیبی»همآهنگ«رامیسازد

بهروز شعیبی در جدیدترین فعالیت سینمایی خود 
فیلم »هم آهنگ« را جلوی دوربین می برد. 

به گزارش »وطن امروز«، بهروز ش��عیبی بزودی درام 
اجتماعی »هم آهنگ« را به تهیه کنندگی علی سرتیپی 
جلوی دوربین می برد. این نخس��تین همکاری شعیبی 
و سرتیپی محسوب می ش��ود که پس از دریافت پروانه 
س��اخت، احتمالا برای حضور در جش��نواره فجر امسال 

جلوی دوربین خواهد رفت. 
شعیبی سال گذشته »بدون قرار قبلی« را در ایران و 
آلمان جلوی دوربین برد؛ فیلمی که در جشنواره فجر سال 
گذشته برنده ۲ جایزه بهترین صداگذاری و بهترین فیلم 
از نگاه ملی ش��د و در اکران تابستانه امسال نیز حدود ۳ 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان فروخت. علی سرتیپی نیز 
فیلم های »عروسی مردم«، »ستاره بازی« و »شهرک« را 

در نوبت نمایش دارد. 

شکستسنگین»آمستردام«
درگیشه

درام »آمستردام« ساخته دیوید راسل در نخستین آخر 
هفته اکران خود ناامیدکننده ظاهر شد. 

به گزارش »وطن امروز«، فیلم درام »آمس��تردام« به 
کارگردانی دیوید اُ راسل که داستانش در نیمه اول قرن 
بیس��تم می گذرد، در نخستین آخر هفته اکران خود در 
سینماهای آمریکا شکست خورد. این فیلم از ۳ هزار سالن 
سینمای آمریکای شمالی که در اختیار داشت تنها ۶ و نیم 

میلیون دلار فروش کرد. 
»آمس��تردام« که هزینه ساخت آن ۸۰ میلیون دلار 
بوده است، نتوانست بر نقدهای بد منتقدان غلبه کند و 
در حال تبدیل شدن به یکی از بزرگ ترین شکست های 

امسال است. 

اخبار

گروهفرهنگوهنر:اینکه در میادین ورزش��ی در هیاهوی 
تماشاگران بدرخشند یا در غوغای تانک و گلوله و آتش، جان 
فدای میهن کنند، در گرو یک انتخاب بود. این انتخاب، برای 
آنهایی که در راه دفاع از وطن و پیروی از فرمان امام، هر چه 
داشتند در طبق اخلاص بود، اصلا انتخاب آسانی نبود، چرا 

که آنها به قهرمانی از زاویه دیگری می نگریستند. 
به گزارش »وطن امروز«، دومین کنگره شهدای ورزشکار 
روز گذشته در مجموعه ورزشی آزادی برگزار شد تا هیاهوی 

این روزها از یادمان نبرد که برای دفاع از هر وجب این خاک، 
چه جوانان سرافرازی از چه فرصت هایی گذشتند؛ فرصت هایی 
که گذش��تن از آنها مرد میدان نبرد می خواست و شهدای 
ورزشکار ما، مرد این میدان بودند. پیش از این هم مقام معظم 
رهبری در دیدار دست اندرکاران این کنگره و همچنین جمعی 

از مادران شهدا، نکات ارزشمندی را مطرح کردند. 
آی��ت الله خامنه ای همچنی��ن با تش��کر از عوامل فیلم 
»مستطیل قرمز« که به موضوع شهادت جمعی از ورزشکاران 

و تماشاگران در جریان بمباران یک زمین فوتبال در استان 
ایلام در دوران دفاع مقدس اشاره دارد، بار دیگر نشان دادند 
که پرداختن به این مسائل با زبان هنر، از مهم ترین اولویت های 
ما است. به مناسبت برگزاری این کنگره، با چند نفر از اعضای 
خانواده شهدای ورزشکار که در دیدار با مقام معظم رهبری 
حاضر بودند، گفت وگو داشتیم و آنها از اهمیت برگزاری این 
کنگره و همچنین روحیات ورزشی این شهدا در طول حیات 

برای مان گفتند.

کارگردان »حکایت های کمال« با اشاره به تغییر تهیه کننده 
این س��ریال اعلام کرد قرار است فصل دوم این سریال همین 

امسال به تولید برسد. 
به گزارش »وطن امروز«، قدرت الله صلح میرزایی، کارگردان 
فصل اول سریال »حکایت های کمال« که ساخت فصل دوم این 
سریال را هم بر عهده دارد، در واکنش به اظهارات روز گذشته 
محسن شایانفر، تهیه کننده فصل اول این سریال که از منتفی 
شدن تولید ادامه سریال خبر داده بود، به مهر گفت: متن فصل 
دوم این سریال در حال نگارش است و احتمالا تا ۲ ماه دیگر 
پیش تولید این مجموعه را هم شروع می کنیم. تهیه کننده سریال 
تغییر کرده است و اکنون امیر طالبی کاشانی تهیه  کنندگی این 

مجموعه را برعهده دارد. 

تغییر  درب��اره  صلح میرزایی 
س��ن نوجوانان این س��ریال که 
تهیه کننده قبل��ی آن را یکی از 
مش��کلات س��اخت فصل دوم 
دانس��ته بود، عن��وان کرد: ۳-۴ 
سال است که از داستان گذشته 
اس��ت و از نظر منطق داستانی 
می توان قصه را به محله دیگری 
برد و قاعدتا باید نوجوانان سریال 

تغییر کنند. 
این کارگردان اضافه کرد: این س��ریال بر اس��اس یک رمان 
نوش��ته شده است و قصه بر اساس مخاطب کودک و نوجوان 

اس��ت. نوجوانان س��ریال تغییر 
می کنند، مثلا بازیگر نقش کمال 
هم که بزرگ تر ش��ده است باید 
با شخص دیگری جابه جا شود. 
این در همه جا مرسوم است؛ در 
دنیا هم بازیگران تغییر می کنند، 
در ایران هم جایگزین می شوند. 
وی که در حوزه نویسندگی 
کارهای ک��ودک و نوجوان هم 
فعالیت دارد درباره کمبود آثار مرتبط با این نس��ل اظهار کرد: 
عملکرد کودک و نوجوان به عنوان یک قهرمان برای مخاطب 
جذاب است. زمانی در کانون های پرورشی کودکان و نوجوانان 

آموزش های زیادی برای کودکان و نوجوانان انجام می شد که از 
جمله آنها همین بازیگری بود. ما کارگردانان باید کمک کنیم 
هم بازیگران نوجوان بیش��تری به عرصه بازیگری وارد شوند و 
هم محصولات بیشتری در این زمینه تولید شود. اکنون کمتر 
تولیداتی در سینما مرتبط با کودک و نوجوان داریم. من خیلی 
این سال ها این آثار را کم می بینیم و به نظرم باید تا حدودی توجه 
بیشتری به تولیدات کودک و نوجوان داشته باشیم. همچنین باید 

کودک و نوجوان را به سینما رفتن ترغیب کنیم. 
کارگردان »حکایت های کمال« درباره قطعی شدن بازیگران 
فصل جدید این سریال نیز عنوان کرد: هنوز هیچ بازیگری قطعی 
نشده است اما قطعا سریال را امسال تولید می کنیم و احتمالا 

سال آینده به پخش برسد.

كارگرداناظهاراتتهیهكنندهفصلقبلیراردكرد

ساخت فصل دوم »حکایت های کمال« با تهیه کننده جدید

5135 در خاطرم ماند
محمدرض�اكردلو:۵ ه��زار و ۱۳۵؛ عددی که وقتی 
جلس��ه تمام می ش��ود در ذهنم می ماند و وقتی دارم 
خیابان فلس��طین را رو ب��ه بالا می آیم، ب��ه آن فکر 
می کنم. از میان همه حرف ها و شنیده ها، این ۵ هزار 
و ۱۳۵ عدد قابل تأملی است. ما در این کشور ۵ هزار 
و ۱۳۵ شهید ورزشکار داریم. از ابراهیم هادی، شهید 
دوران دفاع مقدس تا شهید مصطفی صدرزاده، فرمانده 
فاطمیون که در دفاع از حرم اهل بیت و حریم جمهوری 
اسلامی به شهادت رسید. جلسه، جلسه این شهداست و 
رهبر برای صحبت درباره این شهدا، دیداری با فعالان 
و ورزشکاران کنگره ش��هدای ورزشکار دارد. پیش از 
آغاز سخنرانی رهبر انقلاب، خانم ها و آقایان ورزشکار و 
رؤسای فدراسیون ها و برخی چهره ها که در سال های 
دور و نزدیک در ورزش کش��ور فعالیت داش��تند هم 
می آیند. یادداش��ت کردن اسامی ش��ان سخت است. 
یکی دو تا نیستند. یکی یکی می آیند و روی صندلی ها 
می نشینند. چفیه ای را که برای کنگره شهدای ورزشکار 
اس��ت، روی شانه می اندازند. مدتی است که آقا دیدار 
حضوری نداشته اس��ت. در خیلی از سال ها، طبیعی 
بوده وقتی میان دیدارها فاصله می افتد، برخی رسانه ها 
که اصلا برای دشمنی با ایران راه افتاده اند، خبرهایی 
منتشر می کنند! این بار مدعیان حرفه ای گری در سطح 
نیویورک تایمز هم خبر جعلی کاربر بی اعتبار مجازی 
و ترول های س��عودی را به عنوان خبر رسمی منتشر 
می کنند که چنین و چنان. آقا اما سلامت و تندرست، 
سرحال و قدرتمند می آید و پشت تریبون می نشیند؛ 
رفع دلتنگی است دیدار رهبر. قاری آیاتی از کلام الله 
می خواند. بعدش وزیر ورزش و جوانان گزارشی از کنگره 
شهدای ورزشکار ارائه می دهد. سکوی قهرمانی، سکوی 
نام و نشان است. وزیر جملات قابل تأملی درباره شهدای 
ورزشکار می گوید. اینکه ورزشکاران شهید، سکوی نام 
و نشان را رها کردند و از نام و آوازه گذشتند و بی نشان 
جاودانه شدند؛ اینکه مرام و فتوت ورزشکاری به تأسی 
از امیرمومنان به جایگاه شهادت متصل می شود. وزیر 
اش��اره هایی هم دارد به معنویت در میان ورزشکاران؛ 
اینکه ورزشکاری در ثانیه های آخر با تأسی به شهید، 

پیروز می شود. 
بعد مسؤول بسیج ورزشکاران گزارشی مبسوط تر از 
فعالیت هایی که برای کنگره شهدای ورزشکار صورت 
گرفته ارائه می دهد. یکی از ورزش��کاران هم صحبتی 
کوتاه درباره اتصال ورزش و پهلوانی و ش��هادت بیان 
می کند. رهبر انقلاب بعد از ش��نیدن این گزارش ها، 
صحبت شان را آغاز می کنند. ابتدا درباره حیات طیبه 
ش��هیدان می گویند. حیات جاوید و اینکه »شهیدان 
زنده ان��د«. این گزاره را با اس��تناد به آیات قرآن بیان 
می کنند. اشاره قابل تأملی دارند. اینکه شهدا زنده اند 
و چون زنده اند، در محیط زندگی زندگان تاثیرگذارند 
و دلگرمی می دهند. گزاره دیگری که در صحبت های 
رهبر انقلاب مورد اشاره قرار گرفت، جاذبه پیدا کردن 

جهاد فی سبیل الله در سال های پس از انقلاب بود. 
تاکی��د رهبر انق��لاب درباره عمومی ش��دن این 
جهت گیری در بین اقشار مختلف از جمله ورزشکاران 

پدیده ای است که شاهد مثال فراوان دارد. 
جلوه ه��ای تدی��ن و پایبن��دی به مقدس��ات در 
ورزشکاران، از مواردی بود که در صحبت های رهبر 
انقلاب مورد اش��اره قرار گرفت؛ اینکه بانوان با چادر 
یا حجاب اس��لامی در سکوهای افتخار می ایستند، 
جوان قهرمانی که مدالش را به خانواده شهدا تقدیم 
می کند یا جوانی که پس از پیروزی به جای تبختر، 
روی خ��اک می افتد. جالب اس��ت که رهبر انقلاب، 
وقتی درب��اره ورزش هم صحبت می کنند، وجوهی 
را مورد اش��اره قرار می دهن��د که کمتر مورد توجه 
ما حتی به عنوان آدم هایی که در رس��انه هس��تیم 
قرار می گیرد. یکی اینکه آن پیروزی ای که بیش از 
پیروزی ه��ای دیگر و زودتر از دیگر موفقیت ها مورد 
توجه قرار می گیرد پیروزی های ورزشی است، چرا که 
موفقیت های امنیتی قابل گفتن نیست، موفقیت های 
علمی یا توسط عموم قابل درک نیست یا دیر فهمیده 
می شود یا مورد علاقه مردم نیست یا توسط دشمن 
مورد تخطئه قرار می گیرد اما موفقیت های ورزشی 
و پیروزی های ورزشی از جمله پیروزی هایی است که 
سریع فهمیده می شود، سریع بازتاب پیدا می کند و 

باعث خوشحالی مردم می شود. 
نکته دیگری که شاید کمتر در لفظ و سخن بیاید، 
این اس��ت که ملت ها و دوس��تان ایران در دنیا هم با 

پیروزی های ایران خوشحال می شوند. 
رهبری در پایان گفتن��د باید تلاش کرد پیروزی 
ارزش��ی فدای پیروزی فنی نش��ود و ارزش به خاطر 

مدال زیر سوال نرود.
دیدار به پایان می رسد. ورزشکاران، خانواده شهدای 
ورزشکار و مسؤولان ورزشی، در آستانه برگزاری دومین 
کنگره شهدای ورزشکارند؛ ۵ هزار شهید دفاع مقدس و 

۱۳۵ شهید مدافع حرم؛ ۵۱۳۵ شهید.

حاشیهایازديدارورزشکارانواعضایكنگره
شهدایورزشکاربارهبرانقلاب

زینب وارعمل کنیم
آنچه در دیدار با رهبر انقلاب بیش از همه توجهم 
را جل��ب کرد، این بود که مق��ام معظم رهبری حتی 
به ریزترین مس��ائل در حوزه ورزش و اهمیت آن اش��اره 
دارن��د. افزون بر آن، ایش��ان در جامعه ورزش��ی -که مانند هر 
جامعه دیگر هم ش��امل افراد خوب و هم ش��امل افراد بد است- نمونه های خوب 
را برجس��ته می کنند. رفتارهای نامناس��بی را که گاهی در بین برخی ورزشکاران 
دیده می شود، مثل عدم رعایت شئونات اسلامی در پوشش یا در رفتار با نامحرم، 
گوش��زد می کنند و در عین حال آنچه در مرکز توجه ایشان است، اکثریتی است 

که با پختگی خویش، از چنین مسائلی به دور هستند. 
این کنگره ها را باید غنیمت بدانیم، چرا که یاد ش��هدا باید زنده نگه داش��ته 
ش��ود. نس��ل های جدید آنگونه که لازم است با چنین مسائلی درگیر نیستند و از 
آنها آگاهی لازم را ندارند. بر دوش ما اس��ت که این آگاهی ها را بیفزاییم. به قول 
شهید مطهری، آنهایی که رفتند حسین وار عمل کردند و آنهایی که ماندند باید 

زینب وار عمل کنند. 
شهید نوفلاح در دو راهی ورزش و دفاع، انتخاب درستی داشت و دفاع را برگزید. 
او همواره جسم را مرکبی می دانست که اگر سالم نباشد، نمی تواند در رکاب روح 

سالم باشد و به همین جهت به ورزش توجهی ویژه داشت. 

مريمجهانیان،همسرشهیدحسننوفلاح

شهیدی که معمار ورزش نوین بود
از بین سخنان امام این جمله بیشتر فکرم را مشغول 

کرد؛ آنجا که فرمودند: در ۲ جای قرآن تصریح ش��ده که 
شهیدان مرده نیستند، بلکه زنده اند. یکی از لوازم زنده بودن 

هم تأثیرگذاری است؛ پس شهدا تأثیرگذارند. ثمره برگزاری کنگره 
شهدا این است که به ما دلگرمی می دهند؛ آن جامعه  مؤمنی که می خواهد در راه خدا 
قدم بردارد و برای رضای خدا کار کند، دلگرم می شود و می فهمد می توان در این راه با 
امید حرکت کرد و پیش رفت. این دلگرمی هم ما را به حرکت وامی دارد. پدرم از زمان 
جنگ تا روز شهادت در حوزه ورزش فعالیت داشت به طوری که از او به عنوان معمار 
ورزش نوین همدان یاد شده است. او علاوه بر حضور گسترده در میدان جنگ سخت، 
سنگر جنگ نرم را خالی نمی گذاشت و با فعالیت مستمر در عرصه ورزش به پرورش 
روح و جسم جوانان این مرز و بوم بویژه جوانان همدانی می پرداخت. پدر در لباس مربی، 
داور، مدیر چند باشگاه فوتبال ) فجر و پاس( ، رئیس چند هیات ورزشی ) دوچرخه سواری 
و تیراندازی(، رئیس بسیج ورزشکاران استان، رئیس تربیت بدنی سپاه همدان و عضو 
هیات رئیسه فدراسیون دوچرخه سواری و... خدمات شایانی به ورزش همدان داشت. وی 
حتی در سوریه، در مناطقی که از امکانات ورزشی بهره مند نبودند، مسابقات فوتبال برگزار 
می کرد و همچنین زمانی که مسؤول محور مناطق مرزی ایران بود، در مناطق محروم به 

مردم وسایل ورزشی اهدا می کرد.

مهدیشمسیپور،فرزندشهیدعلیرضاشمسیپور

درباره مقام والای شهید بسیار صحبت شده است اما نخستین  بار بود که می دیدم پس 
از رحلت حضرت امام خمینی)ره(، مقامی می آید و اینقدر حکیمانه درباره ورزش سخن 

می گوید. رهبر انقلاب در بیانات ش��ان در دیدار عوامل کنگره و خانواده ش��هدای 
ورزشکار فرمودند شاید ما موفقیت های امنیتی مان را به دلایلی نتوانیم جار 

بزنیم و خود را به جهان اثبات کنیم اما وقتی در حوزه ورزش پرچم کشوری 
بالا می رود، این موضوع یک عامل خبری پررنگ و مهم برای این است که 
در جهان پرچم خودمان را بالا ببریم. ایش��ان همچنین اشاره داشتند که 
نه تنها به ورزش های اصیل، بلکه به ورزش هایی که منشأ غیرایرانی دارند 

هم باید توجه کنیم و تلاش کنیم تا در آنها سرآمد باشیم.
هر چند این سخنان به ۲۰ شهریورماه و قبل از اغتشاشات و ناآرامی های اخیر 

برمی گردد اما به عقیده من آن اکثریت جامعه ورزشکار که رهبری هوشمندی آنها را 
در سخنرانی دانشکده افسری امام حسن مجتبی ستودند، این ۵ هزار و ۱۳۵ شهید را هم 

شامل می شود و سخنان ۲۰ شهریور رهبری با سخنان ۱۱ مهر ایشان بی ارتباط نیست.
درباره پدرم باید بگویم شخصیت ورزشی ایشان یکی از بارزترین ویژگی هایش 
بود و با اینکه قبل از انقلاب از مبارزان سیاسی بود و ۲ سال و 7 ماه را در 
زندان به سر برد، باز هم وجهه ورزشی اش در بین اطرافیان پررنگ تر و 
برجسته تر بود. انگار ورزش بخشی از هویت او بود. این موضوع شاید 
برمی گش��ت به آنکه پدر ورزش را از دوران نوجوانی آغاز کرده بود و 
سابقه ورزشی طولانی ای داشت. پدر ۲ تا ۳ ماه قبل از شهادت هم 
در تیم کشتی سپاه پذیرفته شده بود اما با این حال، راهی جبهه ها 

شدن را ترجیح داد.
او به این دلیل از بین ورزش ها کشتی را ترجیح داد که روحیه پهلوانی 
برایش حائز اهمیت بود. ورزش برای پدرم فقط وسیله ای برای افزایش آمادگی 

جسمانی نبود، بلکه وی از ورزش، پهلوانی هم می آموخت.

مجتبیشکوری،فرزندشهیدحسینشکوری

ورزش بخشی از هویت او بود

پیروزی؛ازسکویقهرمانیتاخاكريزدفاع

قهرمانان بی مدال


